



Gure udalerrian salatu berri den eraso matxistaren inguruan, Zuiako Udaletik adierazi nahi dugu erasoa irmotasunez gaitzesten dugula eta haren aurka gaudela.

Horrez gain, Elena Loyo gure auzokideari eta haren inguruari lagunza osoa eskaini nahi diogu eta jakitera eman nahi diogu gertu izango gaituela eta bere esku jarriko ditugula behar dituen baliabideak.

Zentzu honetan, azpimarratu nahi dugu indarkeria matxistak Giza Eskubideak larritasunez hausten dituela eta garantzi handikoa arazoa dela, indarkeria jasaten duten emakumeen eta LGTBI pertsonen duintasunari eta osotasun fisikoari eta moralari eraso egiten diena.

Indarkeria hori ez dute ekintza isolatu batzuek osatzen, gure gizarte osatzen duten jokabide esplizituz, mezu sexistez eta simboloez osatutako sare bat da, eta emakumeak gizonen mende mantentzea eta indarrean den sistema heteropatriarkalak finkatutako mugetan jarraitzea du helburu.

Hortaz, Zuiako Udalak emakumeak eta LGTBI pertsonek Giza Eskubideak benetan erabil ditzaketela bermatzeko ardura duen instituzio publikoa denez gero, neurriak bultzatuko ditu honako hauetarako: udal erakundeek eta herriarrek oro har berehala eta irmotasunez erantzuna emateko edozein eraso matxistari, biktimei lehentasunez arreta emateko, emakumeei eta LGTBI pertsonei indarkeriari aurre egiteko tresnak emateko prebentzio-jarduketak garatzeko eta erasotzaileen gizarte-zigorgabetasuna ez onartzeko. Gainera, Zuiako Udalak konpromisoa hartzen du lan egiten jarraitzeko eta lagunza eskaintzeko, bere eskumenak betez, indarkeria matxistarik gabeko bizitzak bermatzeko.

Ante la reciente agresión machista sufrida en nuestro municipio, desde el Ayuntamiento de Zuia queremos manifestar nuestra más enérgica condena y rechazo de la agresión, así como nuestro apoyo y cercanía hacia nuestra vecina Elena Loyo y su entorno, poniendo a su disposición los recursos que pueda requerir.

En este sentido, queremos insistir en que la violencia machista es una grave vulneración de los Derechos Humanos, así como un problema social que atenta contra la dignidad, y la integridad física y moral de las mujeres y las personas LGTBI que la sufren y enfrentan.

Esta violencia no es una acción o acciones aisladas, es un entramado de conductas explícitas, mensajes normalizados y simbólicos que estructuran nuestra sociedad con el objetivo de mantener la subordinación de las mujeres a los hombres y continuar manteniendo los límites marcados por el sistema heteropatriarcal vigente.

Por ello, el Ayuntamiento de Zuia, como institución pública responsable de garantizar el ejercicio efectivo de los Derechos Humanos de las mujeres y personas LGTBI, seguirá impulsando medidas dirigidas a que las entidades municipales y la ciudadanía en general respondan de manera inmediata y contundente a cualquier agresión machista, se atienda de manera prioritaria a la víctima, se desarrolle actuaciones preventivas para dotar a las mujeres y personas LGTBI de instrumentos que les permitan hacer frente a la violencia y a no permitir la impunidad social de los agresores. Además, el Ayuntamiento de Zuia se compromete a seguir apoyando y trabajando, en el ejercicio de sus competencias, para garantizar vidas libres de violencia machista.

Murgian, 2018ko urriaren 18an

En Murgia, a 18 de octubre de 2018